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Spørgsmål nr. 882 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Ministeren bedes redegøre for, hvorfor man har hyret Als Re-
search til et nyt projekt, hvis Kriminalforsorgen og ministeriet 
angiveligt har ment, at den faglige kvalitet af firmaets rapport 
om regeringens bandeexit-program ikke var god nok, jf. artik-
len ”Hemmelig banderapport: Bødskov kaldt i samråd” fra 
tv2.dk den 16. maj 2013.”

Svar:

Direktoratet for Kriminalforsorgen har oplyst, at der i 2011 blev indgået en 

kontrakt med Als Research på levering af et vist antal arbejdstimer i for-

bindelse med notater mv. om bande-exit.

Direktoratet for Kriminalforsorgen har oplyst, at Als Research inden for 

rammerne af denne kontrakt er blevet brugt til at udarbejde et vidensnotat 

om bande-exit, et udkast til midtvejsevalueringsnotat samt en undersøgelse 

af mentor-indsatsen i bande-exit. Undersøgelsen af mentor-indsatsen i 

bande-exit, der som nævnt udspringer af kontrakten fra 2011, foreligger 

endnu kun i udkast, men er ved at blive kvalitetssikret og færdiggjort.  

Direktoratet for Kriminalforsorgen har oplyst, at man er kontraktligt for-

pligtet til at lade Als Research forestå undersøgelser om bande-exit, og at 

man i lyset heraf har iværksat tiltag i relation til samarbejdet, som gør, at 

man har tillid til, at Als Research kan levere et fagligt forsvarligt produkt i 

forhold til evalueringen af mentor-indsatsen. 

Med hensyn til den tidligere opgave, midtvejsevalueringen, blev denne 

opgave aldrig afsluttet. Der blev derfor aldrig foretaget den kvalitetssik-

ring, som normalt forudsættes, hvis notater, evalueringer eller rapporter 

skal offentliggøres. 

Der henvises i øvrigt til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 844 fra 

Folketingets Retsudvalg. 


